
بازاری داغ اما 
بی کیفیت

بتدا گفته شد که  هفته پیش ا
ه لیگ برتری  به جز دو باشگا
سایر باشگاه های این لیگ به 
سبب تسویه حساب نکردن با 
طلبکاران پرتعداد خویش حق 
هیچ گونه خرید و فروشی را در 
پنجره نقل و انتقال های نیم فصل 
ندارند اما پس از تکذیب شدن 
این موضوع از سوی فدراسیون 
ز شمرده شدن  فوتبال و مجا
فعالیت های تمامی تیم ها باید 
پرسید در این پنجره زمانی چه 
خبر است و کدام تحولات جریان 
دارد. در پاسخ باید گفت که بازار 
داغ اما عمدتاً بی کیفیتی پیش 
روی باشگاه ها قرار دارد که در 
آن معمولاً نمی توانند متاعی را 
بیابند که به آن نیازمند هستند 
و قادرند مشکلات فنی آنها را کم 
کنند. هر بازیکن باکیفیتی که در 
نیم فصل اول درخشیده باشد، 
طبعاً توسط تیمش رها و در مسیر 
استخدام شدن توسط سایرین 
قرار نمی گیرد. البته داریم معدود 
بازیکنانی را که سطح بالایی دارند 
و جدایی طلبی پیشه کرده اند زیرا با 
سران باشگاه یا کادر فنی تیم خود 
مشکل دارند و به این سبب بیشتر 
پشت خط نشانده می شوند اما 
اکثریت با نفرات کم کیفیت است 
که در 15 هفته اول لیگ بیست 
و دوم نتوانسته اند مسئولان فنی 
تیم خود را مجاب به حفظ خود 
کنند و این مسئولان با گذاشتن 
آنها در لیست فروش می خواهند 
جاهایی خالی و سهمیه هایی تازه 
را در تیم خود ایجاد کنند تا بتوانند 
با خریداری نفرات جدید و مورد 
نظرشان به جای نفرات جداشده 

کیفیت فنی خود را ارتقا بخشند.
با این اوصاف تنها چیزی که به 
این بازار رنگ باخته و سرمازده 
گرمای نسبی و جذابیت می بخشد، 
شایعات و اخباری است که هر روز 
پیرامون جابه جایی ها و رفتن این 
و آن به فلان باشگاه و جدا شدن 
فلانی و بهمانی از یک یا چند تیم 
خاص بر سر زبان ها می افتد و 
رسانه ای می شود و بیشتر هم به 
درد رونق کار مطبوعات می خورد 
و صحت و دقت لازم در آن نیست 
و این آمدن ها و رفتن ها معمولاً 

تحقق هم نمی یابد.
در معدود مواردی هم که بعضی 
نقل و انتقال های دندانگیر صورت 
می پذیرد، معمولاً برای تیم های 
یه های  رای سرما رتر و دا نامدا
افزون تر است که پیش از این 
جذب های تازه هم پرسنل پر و 
ز  ا دردی  و  ند  شته ا دا نی  پیما
باشگاه های کوچک تر دوا نمی شود 
و خریدهای جدید احتمالی آنها 
چون به فراخور بودجه های اندک 
فقط نفراتی معمولی و ارزان قیمت 
هستند، طبعاً با آمدن و همت این 
بازیکنان هم گره چندانی از کار این 
تیم ها باز نمی شود و آنها همچنان 
در قهقرای جدول رده بندی و در 
خطر سقوط از لیگ برتر می مانند 
و به عواملی نجات بخش دست 
نمی یابند. به این ترتیب وقتی پنجره 
نقل و انتقال های زمستانی بسته 
شود،  تغییر زیاد و تحول خاصی در 
احوالات تیم ها پدید نیامده است 
و قوی ها قدری قدرتمندتر شده اند 
و »ضعیف« های ته جدولی دو سه 
بازیکنی را گرفته اند که به درد هر 
چیزی می خورند الا بازگرداندن این 
تیم ها به شرایطی بهتر و نقطه ای 
ایمن در جدول. اینها همگی ثمره 
همان بازاری است که در شروع 
مطلب داغ بودن خبری و هیاهوی 
رسانه ای آن را فقط پوششی بر 
کم کیفیت بودن متاع های موجود 
در بازار توصیف کردیم و هیچ 
تغییری که گویاتر و بهتر از این 
باشد، برای این پنجره و بازار در 

دست نیست.
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مهدی تاج:

برای تیم ملی هنوز فرصت داریم!

مهدی تاج رئیس فدراســیون فوتبال پس از کلاس دانش افزایی داوران لیگ برتر 
فوتبال، در پاسخ به پرسشی درباره زمان انتخاب سرمربی تیم فوتبال امید ایران  
گفــت: »در ایــن هفتــه تصمیمــی در این باره گرفته می شــود.«  رئیس فدراســیون 
فوتبــال در مــورد انتخاب ســرمربی تیم ملی بزرگســالان ایران توضیــح داد: »هنوز 
فرصــت هســت و روی ایــن مســأله کار می کننــد.« پس از این موضــوع، تاج حاضر 

نشــد به ســایر ســؤالات خبرنگاران پاســخ بدهد و محل را ترک کرد.

خداداد افشاریان:

حبیب کاشانی؟ این اسامی را از کجا می آورید

 خــداداد افشــاریان عضــو هیــأت رئیســه فدراســیون فوتبــال دربــاره انتخــاب 
کادرفنــی تیــم فوتبــال امیــد و حضــور حبیب کاشــانی بــه عنوان سرپرســت این 
تیم، گفت: »تا مســابقات تیم امید زمان زیاد داریم و در جلســات بعدی هیأت 
رئیســه تکلیفش مشــخص می شود. این اســامی را از کجا می آورید؟ هیچ کدام 
از اعضــای هیــأت رئیســه ایــن موضوعــی که  می گوییــد را نمی داننــد. حتی آقای 

تــاج روی ایــن موضوع اشــراف ندارد.«

میرشاد ماجدی:

مرفاوی نباید گلایه کند

ماجدی رئیس کمیته جوانان فدراسیون درباره گلایه های مرفاوی از باشگاه 
فجر سپاسی گفت: »همه اینها انجام می شود،  نباید از هم گلایه کنیم. باید 
به این فکر کنیم این بازیکن که خرجش را می دهم باید برای من در باشگاه 
بــازی کنــد. بــرای افتخــار هــم بایــد در تیم ملــی بازی کنــد. باید ایــن تعامل را 
بــه وجــود بیاوریم. گلایه های مرفاوی، عبدی و دیگر دوســتان را می شــنویم. 
خودم هم به عنوان یک کاتالیزور ســعی می کنم مشــکلات را برطرف کنم.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

همه چیز در خصوص نشست تاج و حسن زاده با داوران لیگ برتر

 از افشای محرومیت گل محمدی 
تا بررسی ادعای نظامی یک کمک داور

 

داوران بازی استقلال و تراکتور 
تشویق شدند

برخـلاف جـو بـدی کـه از سـوی باشـگاه 
تراکتـور طـی چنـد روز اخیـر راه افتـاد؛ امـا 
فیلـم بـازی اسـتقلال و تراکتـور در کلاس 
داوری بـه معـرض نمایـش  گذاشـته شـد 
و ضمـن تأییـد تمـام تصمیمـات داوران 
ایـن بـازی، افشـاریان از حضـار خواسـت تـا 
کوپـال ناظمـی و کمک هایـش را تشـویق 
کننـد. گـروه داوری این بازی جنجالی مورد 
تشـویق قـرار گرفتنـد و از آنهـا تقدیـر شـد. 
ایـن در حالـی بـود که ایـن داوران در فضای 
مجـازی طـی چنـد روز اخیر مورد تهدید نیز 
قـرار گرفتنـد و حتـی گلاره ناظمـی خواهـر 

کوپـال هـم از ایـن آزارهـای فضـای مجـازی 
در امـان نمانـد!

 
نگفتم سرهنگ هستم تا 

بازیکنان را بترسانم
در نشست روز گذشته داوران یک میهمان 
ویـژه حضـور داشـت که داوران را سـورپرایز 
کـرد. ابوالفضـل حسـن زاده رئیـس کمیتـه 
انضباطی به همراه یکی از دستیارانش در 
کلاس داوری حضـور پیـدا کـرد و بـه نکاتـی 
اشـاره داشـت کـه قابـل تأمـل بـود. البتـه 
حسـن زاده بـه دلیـل جنجالـی کـه در بـازی 
تراکتـور و اسـتقلال شـده بـود و طـی چنـد 
روز اخیـر جامعـه فوتبالـی را تحـت تأثیـر 
قـرار داد بـه نحـوی حسـن انتظـاری کمـک 
داور ایـن دیـدار را کـه بـه چهره جنجالی این 
بـازی مبـدل شـده بـود مـورد خطـاب قـرار 

داد و انـگار در جلسـه انضباطـی بخواهـد از 
او بازخواست کند، گفت: »چرا به بازیکنان 
تراکتور گفتی من سرهنگ هستم. اینطور 
کـه بازیکنـان می گوینـد گـروه داوری به آنها 
فحـش داده انـد.« انتظـاری هـم در دفـاع 
از خـودش گفـت: »مـن هیچ وقـت نگفتـم 
سـرهنگ هسـتم تـا بازیکنـان را بـا گفتـن 
ایـن جملـه بترسـانم بلکه یکـی از بازیکنان 
اسـتقلال بـه طـرف بازیکنـان تراکتـور آمـد و 
گفـت کـه انتظـاری سـرهنگ اسـت و نبایـد 
چیزی به او بگویید.« در همین حین کمک 
داور دیگر بازی به کمک انتظاری آمد و در 
پاسخ به حسن زاده گفت: »بازیکنان به ما 
فحـش دادنـد و صدای شـان را بـرای مـا بـالا 
بردنـد. مـا هـم بایـد برای سـاکت کـردن آنها 
صدای مـان را بـالا می بردیـم، امـا بـه کسـی 

فحـش ندادیـم.«

  یحیی باید بیشتر 
محروم می شد

یکـی از گلایه هایـی کـه رئیـس کمیتـه 
انضباطـی در نشسـت بـا داوران لیـگ برتـر 
داشـت ایـن بـود کـه آیین نامـه انضباطـی 
ضعف هایـی دارد و بـه دلیـل ایـن ضعف ها 
خیلـی وقت هـا آنهـا قادر نیسـتند حکمی را 
صـادر کننـد کـه بازیکنـان و مربیـان دیگـر 
جنجالـی بـه پـا نکننـد. یکـی از مثال هایـی 
کـه حسـن زاده در جمـع داوران زد ایـن بـود 
که فصل پیش یحیی گل محمدی به دلیل 
رفتارهایـی کـه در بـازی دربـی داشـت بایـد 
خیلی بیشتر از سه جلسه محروم می شد 
امـا فقـط سـه جلسـه محـروم شـد. رئیـس 
کمیتـه انضباطـی در ادامه صحبت هایش 
بـه ایـن نکتـه اشـاره کـرد کـه اگـر آیین نامـه 
ضعـف نداشـت در بسـیاری از مواقـع بـا 

کمیتـه اسـتیناف و کمیتـه اخـلاق وارد 
چالش نمی شدند و هر سه کمیته به یک 

حکـم واحـد می رسـیدند.
 

نصیرزاده به داوران چه گفت؟
حسـن زاده در ایـن نشسـت بـا داوران 
جلسـه  هـم  ر  کتـو ترا و  سـتقلال  ا
سـرپایی داشـت و از آنهـا در خصـوص 
جنجال هـای بـازی پرسـید. از قـرار 
معلوم یکسری از مسائل جنجالی که 
در ایـن بـازی از چشـم مخاطبـان دور 
مانـد جنجال هـای پـس از بـازی بـود. 
درگیـری مترجـم سـرمربی تراکتـور بـا 
بهـزاد غلامپـور و همچنیـن سـاپینتو از 
چشـم مخاطبـان ایـن بـازی دور مانـد، 
امـا توسـط داوران و ناظـر بـازی گـزارش 

شـده اسـت.  

در روزی کــه نــه از بــازی لیــگ برتــر خبــری بــود و نــه از رقابت هــای جــام حذفــی، رئیــس فدراســیون و مســئولان کمیتــه انضباطــی دقایقــی از فرصت روز گذشــته خــود را بــه داوران لیگ برتــر اختصاص دادند و در نشســتی 
کــه طرفیــن بــا هــم داشــتند بــاز هــم وعــده وعیدهایــی داده شــد تــا داوران لیــگ برتــر با دلگرمی بیشــتری نیم فصل دوم را شــروع کننــد؛ البته اگر مثــل تمام دفعات دیگــر این وعده ها در حــد حرف باقی نماند و مســئولان 
فدراســیون بــرای اجرایــی شــدن آنچــه در جلســه بــا داوران بــه زبــان آوردنــد، درصــدد عملی کردن وعده های خود باشــند. در این نشســت که بــه درد و دل برخی از داوران نیز گوش داده شــد، رئیس کمیتــه انضباطی و تاج 

حرف هایــی زدنــد کــه قابل تأمــل بود.

تعهد چهار ساله داوران بازنشسته با ورود سیستم ویدیویی

VAR نیاید لیگ بیست و سوم تعطیل می شود
 یکــی از مهم تریــن بحث هایــی کــه 
طــی چنــد وقــت اخیــر در جامعــه 
فوتبــال مطرح می شــود، بحــث آوردن 
کمک داور ویدیویی به لیگ برتر ایران 
است. اینکه داوران بین المللی به این 
نکتــه اشــاره می کننــد در صــورت وارد 
نشــدن این سیســتم به فوتبال ایران؛ 
داوری هــا نابود می شــود یعنی مســأله 
جدی تر از آن اســت که جامعه فوتبال 
بــه آن می پردازنــد و بیــرون از مرزهــا 
مردانــی کــه در ای اف ســی و فیفا برای 

فوتبــال دنیا و آســیا تصمیم می گیرند، 
در صــورت عــدم ورود این سیســتم به 
فوتبــال ایــران؛ لیــگ برتــر را تعطیــل 
می کننــد. اهرم فشــاری که مســئولان 
ای اف سی برای ورود چنین سیستمی 
در نظــر گرفته انــد، جدی تر از گذشــته 
اســت. روز گذشــته در کلاس داوری و 
در نشســت تــاج بــا جامعــه داوری این 
بحــث به صــورت جــدی مطــرح شــد و 
بــه ایــن نکتــه اشــاره کردنــد کــه اگــر تا 
پایــان نیــم فصــل جــاری این سیســتم 

بــه فوتبــال ایــران تزریــق نشــود، لیــگ 
برتــر تعطیــل خواهــد شــد. تصمیــم 
نهایــی مســئولان فدراســیون ایــن بود 
کــه در انتهای فصل این سیســتم را به 
کشور آورده و اردوی 20 روزه ای را برای 
داوران لیــگ برتــری در نظــر بگیرنــد. 
مســأله دیگــر ایــن اســت که تعــدادی 
از داوران بــا تجربــه مثــل ســیدعلی و 
خورشــیدی و حتــی عالیقــدر فصــل 
آتــی بازنشســته می شــوند؛ امــا اگــر 
ایــن سیســتم را آمــوزش ببیننــد بایــد 

چهــار ســال تعهــد دهنــد تــا در ســن 
چهــل و هشــت ســالگی در لیــگ برتــر 
داوری کــرده و بــه جامعه داوری کمک 
کننــد. بــا توجه به مســائلی کــه در این 
خصــوص مطــرح شــد بایــد در نظــر 
گرفــت آوردن سیســتم ویدیویــی در 
فصل بیســت و ســوم لیــگ برتر جدی 
اســت و ایــن روزها مردان فدراســیون 
 بایــد تمــام تمرکــز خــود را بــرای ورود 
وی ای آر بگذارنــد تــا لیــگ برتــر بــا 

تعطیلــی اجبــاری مواجــه نشــود.

 zگزارش

وعده برای حمایت
طبق معمول همیشه 

رئیس فدراسیون و 
رئیس کمیته انضباطی 

به داوران لیگ برتر وعده 
دادند که از آنها حمایت 
می کنند و اجازه ندهند 

که تیم ها اینطور به آنها 
بتازند. در راستای همین 

وعده ها مسئولان 
کمیته انضباطی بیانیه 
حمایتی را صادر کردند. 
اما داوران لیگ برتر که 

از جو موجود ناراضی 
هستند به مسئولان 

فدراسیون گفتند مازیار 
زارع به صفایی اتهاماتی 
زد که قابل پیگیری بود 

اما هیچ گاه به دلیل 
مصلحت اندیشی ها 

کمیته انضباطی با این 
مربی برخورد انضباطی 

نکرد!

ZOOM

 zسرمقاله

وصال روحانی
روزنامه نگار

مهدیه دریابیگی
خبر نگار


